
 

Hermed fremsendes referatet fra 07/03-2024. 

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

o 1.a: Der blev føjet et ekstra punkt på dagsorden, vedr. optagelse af Dansk 
Amatørfiskerforening i Grønt Råd. Foreningen har tidligere deltaget, men aldrig 
føjet til den permanente medlemsliste. Optagelse af Dansk 
Amatørfiskerforening i Grønt Råd blev anbefalet af Grønt Råd til Klima- og 
Naturudvalget, som har beslutningskompetencen. 

1 Nyt fra Nyborg Kommune 

o Budget 2024 vedtaget for næste år 

▪ Fælles Fynsk life projektansøgning, afventer EU godkendelser. Forventes 
at blive meldt ud i maj/juni. 

▪ Pulje til Klimatilpasning og Grøn omstilling blev reduceret fra 5 til 3 mio 
kr. i 2023, drøftelse af årsagen til reguleringen. Der påpeges at det er en 
stor reduktion af puljer på et område med store udfordringer.  

2. Holckenhavn fjord rapport fra SDU 

o Rapporten fra SDU er udsendt til medlemmerne og offentliggjort 

o Undersøgelse af samarbejdsmodel evt. i lighed med andre fjordsamarbejder, fx 
Odense Fjord og Vejle Fjord.  

o Nyborg kommune er med i ansøgningen i LIFE-ACT, som er et stort dansk EU-
finansieret klimaprojekt.  

3. Status på miljø- og naturprojekter  

Status på Kullerup Sluse projekt 

o Sportsfiskerne gør opmærksom på at de ikke var inviteret til at se første udkast 
af forundersøgelsen. Administrationen tager til efter retning at de gerne vil høres 
på lige fod med de øvrige foreninger og museet. 

4. Team om vandløb – Vandløbsmedarbejder deltager 

o Omklassificering af vandløb: Der blev gjort opmærksom på at orientere 
lodsejere, som ejer private vandløb, så de ved hvad der kræves. Målsatte 
vandløb i statens vandområdeplaner kan godt være private. Der er udarbejdet 
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en række kriterier for, hvornår et vandløb klassificeres som private eller 
offentlige. 

o Nyborg Kommune har påbegyndt en regulativrevision.  

o Når Nyborg Kommune udarbejder nye regulativer vil de komme på nettet 

o Forskellen på regulativrevision og reguleringssager i vandløb blev drøftet ift. 
mulighederne for en regulering i forbindelse med regulativrevision. Der blev 
også drøftet klimatilpasning i og omkring vandløb 

o Der blev drøftet om muligheder for at slå grøden på basis af grødeudvikling og 
hvordan dette kan indarbejdes i regulativer. Der blev også drøftet om 
muligheden for at inddrage frivillige og foreninger i vandløbsvedligeholdelsen og 
klima- og naturprojekter bl.a. henvist til Vejle. 

o Administrationen påpegede at klimatilpasning ikke ligger som en del af 
regulativrevisionen også i forhold til den økonomiske ramme for 
regulativrevisionen. Klimatilpasningen i vandløb vil være at karakterisere som 
vandløbsregulering og skal håndteres særskilt.   

o Grønt Råd ønsker at blive inddraget i regulativrevisionen på et senere tidspunkt. 

5. Drøftelse af vandplansindsatser i vandløb 

o Udskydes til næste møde, pga. tid.  

 

6. Emner til senere møder, herunder evt. fremtidige miljø- og naturprojekter 

o Grønt Råd ønsker at Nyborg Kommune arbejder for etablering af odderpassager 
under veje og at det ønskes på næste års budget. 

o Vandområdeplaner 

o Energiplanlægning, VE? 

o Skovrejsning 

o Lysforurening  

o Kystnærhavmiljø 

7. Ekskursion: administrationen kommer med et forslag. Evt. genbesøg af tidligere 
projekter (vandplans). Ekskursion efterfølges af 1-2 timers møde, hvor vi fortsætter 
med Kathrines og fredericks oplæg 

 



 


